
Krisztusban Kedves Testvérek! 
 
Nagy sóhajtozások és könnyek között írjuk ezt a levelet. 
Holnap kapja Dóri ez első chemo kezelést. Ezt ma tudtuk meg és ma mondtuk meg a gyerekeknek. Anna lányom 
annyira kiborult, hogy még Dóriért se nagyon akart imádkozni. Nagyon nehezen lehetett erre rávenni, és utána 
áldást sem kért, csak később egy kis szeretgetés után fogadta el tőlem az áldást. Kiborult azért is mert kevesebbet 
látnak mostanában minket különböző beszélgetések és imaalkalmak miatt. Bízunk benne, hogy nem fog nagy 
sebet ejteni bennük ez az időszak, illetve a mi hiányunk vagy feszültségünk. 
Az utóbbi napokban voltunk mellkas CT-n, csont scintigráfián és nőgyógyászati ultrahangon. Ezek eredménye – 
HÁLA ISTENNEK – negatív. 
Úgy látjuk egy tegnapi beszélgetés kapcsán, hogy Isten nagyon sokszor mást kér tőlünk mint amit mi 
elgondolunk vagy kérünk. Az Ő útjai nem a mi útjaink, az Ő gondolatai nem a mi gondolataink. 
Beszélgetésünkben sok mindenről szó esett. 
Álljon itt egy-két példa: 

- Az ószövetség történeteiben számtalanszor megtapasztalni, hogy Isten emberileg lehetetlen 
helyzetekben is a választott nép számára fordította a helyzetet, vagy olyan áldozatot kért a néptől, ami 
emberileg ellehetetlenítette helyzetüket. Gondolunk itt az amalekiták küzdelmére, Dávid és Góliát 
harcára, Egyiptomból való eljövetelre és a Vörös tengeren való átkelésre. Sajnos az igehelyek 
megkeresése a ti feladatotok. Mindegyik helyzet a mi síkunkon vesztes helyzet volt, vagy azzá vált az 
Isten kérésére. Azonban mindegyik helyzetből győztesen került ki a választott nép. 

- Jézus, mondják(-uk) mindenkit meggyógyított. Kivéve azt a sok embert, akiket Názáretben vagy a 
Bethesda fürdőnél nem. 

- Mondják, hogy Jézus mindenkit meggyógyított, aki kérte, de vajon Pál akkor miért írja le esetét: 
„Többször kértem az Urat……”, és nem gyógyította meg. 

Viszont egy biztos. Jézus kivétel nélkül mindig az Atya akaratát teljesítette. Ez a teljesítés nem volt mindig a 
legegyszerűbb. Talán emlékeztek a Getsemáni kertben történtekre. „Atyám, ha lehetséges múljon el tőlem …”, 
„Legyen meg a Te akaratod…”. 
Azon gondolkodunk, hogy szeretnénk keresztények, azaz krisztusiak lenni. Felfogtuk-e valójában, hogy amit 
szeretnénk az mit is jelent, vagy hol tartunk azon az úton amin járni szeretnénk. Mi úgy gondoljuk, hogy egyre 
inkább az világlik ki a történetünkből, – mind külső, mind belső téren – hogy az, amit eddig megéltünk semmi 
ahhoz képest, ami az Istenben elrejtett életben lehetséges. Hol van az, hogy az Atya akaratát teljesítenénk 
életünkben, amikor rengeteg kicsinyes dolog befolyásolja döntéseinket, gondolatainkat, érzelmeinket. 
Tegnap több gondolat között még egy fontos megérintett minket. A mai egyházban úgy tűnik, hogy inkább a 
keresztények keresik a gyógyulást, és nem hitünk láttán – a mi közreműködésünkkel történt jelek, csodák által – 
követik Jézust egyre többen. 
Hol van a mi igehirdetésünk? Hirdessük Isten igéjét a föld végső határáig. Ok. Szerintünk azonban itt helyben 
kell elkezdeni. 
Mi mindig is féltünk attól, hogy Isten olyan dolgokat fog kérni tőlünk, amiket mi nem feltétlenül szeretnénk 
megtenni. „Legyen meg a Te akaratod”. Hányszor és hányszor imádkoztuk és imádkozzuk ezt. Mennyire 
gondoltuk mi ezt komolyan, hittünk-e abban, hogy ez valósággá válhat, ha elhisszük? Talán inkább egy kicsit 
féltünk tőle, hogyha elhisszük akkor nem élhetünk úgy tovább, mint eddig, hanem elkötelezett keresztényként, 
tennünk kell a kötelességünket: Imádkozzatok, imádkozzatok, imádkozzatok. 
Persze ezek lehetnek frázisok, de egy kicsit komolyabban véve hitünket, olvasva a Szentírást, magunkhoz véve 
az Eucharisztiát változásoknak kell történniük életünkben. 
Féltünk tőle, de most hogy benne vagyunk – ugyan sokszor könnyek és szívbemarkoló érzések közepette, de – 
hisszük, hogy ez az Isten útja. Nem Ő hozta ránk ezt az időt, de kihasználhatjuk arra, hogy elmélyüljünk az Ő 
életében, és megélhessük, hogy „most már nem én élek, hanem Krisztus él bennem” bennünk. 
 
Amen 



Krisztusban Kedves Testvéreink! 
 
Újra írunk, mert újra történnek a dolgok, és mert szeretünk titeket. 
2007. január 18-án bementünk a Szent Margit Kórház Onkológiai osztályára, hogy megkapjuk 
az első adagot. 
Reggel érkeztünk, és a szokásos eljárások – személyes adatok, vérvétel, EKG – után 
konzultáltunk a kezelő orvossal, majd 13.15-től folyt az anyag, egy 30 perces szünettel, 
egészen 19.15-ig. A nővérek és az egész osztály hozzáállása olyan amilyennel még nem 
találkoztunk. Tegeződnek, kedvesek, nyugtatgatnak, segítenek, mindenkit a keresztnevén 
szólítanak le a kalappal. 
Az első adag egy szíverősítő volt, majd ezt követte 30 perc pause. A következőnél kiderült, 
hogy szükség is volt erre az elsőre, mert úgy elkezdett verni Dóri szíve, mintha nem akarna a 
helyén maradni. Ezt átvészelve jött a harmadik, és a negyedik. A végére már egy csöppet 
untuk, és másodpercenként néztük, hogy mikor lesz már vége. 
18.30-tól kezdődött egy kis émelygés, majd enyhe hányinger, de más nem történt. 
Másnap itthon lehettünk egész nap, csak vissza kellett menni estére egy plusz szurira, ami 
valamit a fehérvérsejtek érdekében csinál. 
Harmadnap – azaz szombaton – fekvés, hányinger, enni semmit, mert újra hányinger, 
kedvetlenség, fáradtság, és ezek testvérkéi voltak a barátaink. 
A kórházba befelé menet még hadakoztunk az Istennel, de mint mindig úgy most is 
segítségünkre sietett, és vigasztaló Szentlelkét küldte el részünkre. 
Tegnap leszedtük a karácsonyfát. Dóri a végén megjegyezte, hogy azért hagyta ilyen sokáig, 
mert nem tudja hogy ez-e az utolsó karácsonyfa amit látott. Na ilyenkor kell az erő, hit, 
bizalom, remény és az összes itt fel nem sorolt erény, és kegyelem, hogy tudjam benne a 
lelket tartani. Mert bár tudjuk, hogy meggyógyul, mert betegsége nem halálos, de mégis a 
félelem lelke, sokszor itt ólálkodik, és próbál minket elbizonytalanítani. 
Na ezek azok az időszakok, amikor nem marad más, mit az ima, az ima, és az ima. 
Mindezek mellett, múlt hét végén Boldi lett lázas, majd a mostani hét végére Réka küzdött 
magas lázzal. 
A mai napon 070121. már nincsen hányinger, de első helyett kapott a napi tevékenységek 
között az alvás. Mindezek ismeretében - állítólag az első adag után a legkönnyebb átvészelni 
az utána követező napokat – kíváncsian várjuk az elkövetkezendőket. 
Jövő héten csütörtökön kell menni vérvételre, hogy meglássuk a vérkép mennyiben változott, 
és ezt követően 070208-án kapjuk a következő mixert. 
Csodálatos, hogy a tőletek kapott idézetek, gondolatok mennyi erőt és vigasztalást tudnak 
adni. Sokszor megkönnyezzük gondolataitokat, mert látjuk, hogy mennyire egységben 
vagyunk veletek Istenben. 
Ezt a hétvégét teljesen itthon töltöttük, mert a gyerekeknek hihetetlen nagy szükségük volt 
arra, hogy ne menjünk a kerten kívül sehova. 
Kérünk titeket, imádkozzatok, hogy a félelem eltűnjön életünkből, és a remény, életkedv, és 
az Istenben elrejtett élet diadalmaskodjon. 
Ezekkel a gondolatokkal üdvözlünk benneteket, és helyezünk Isten elé mindegyikőtöket. 
Az Úr áldjon és őrizzen meg benneteket, és szeretteiteket szeretetében. 
 
Amen 



Krisztusban Szeretett Testvéreink! 
 
Ismét jelentkezünk és üdvözlünk titeket, mint Krisztus Egyházának szentjeit! 
Íme egy-két idézet, amit az utóbbi időben kaptunk: 

- Az igaznak azonban, ha időnap előtt hal is meg, nyugalomban lesz része. Mert a 
tisztes aggkort nem a hosszú élet adja, nem függ az évek számától. (Bölcs 4.7-8) 

- Ne mondd: „Csak a rosszat fizetem vissza!” Hagyatkozz az Úrra, ő majd kártalanít. 
(Péld 2,22) 

- Ha valaki közületek bölcsességben szenved hiányt, kérje Istentől, aki szívesen ad 
mindenkinek, anélkül, hogy a szemére vetné, s meg is kapja, csak hitel kérje, egy 
csöppet sem kételkedve. (Jak 1,5-6) 

- Értsétek meg kedves testvéreim: Legyen minden ember készen a hallgatásra, de 
késedelmes a szólásra, késedelmes a haragra. Mert haragjában az ember nem azt teszi, 
ami sz Isten előtt igazságos. (Jak 1,19-20) 

- Az Úristennek minden műve jó, ami szükséges, azt bővem és kellő időben megadja. 
Most hát ujjongjatok egész szívetekből, és magasztaljátok fennen az Úr nevét! (Sir 
39,33; 39,35) 

- Mert drága vagy szememben, mert becses vagy nekem és szeretlek. Embereket adok 
oda érted, és nemzeteket az életedért; (Iz 43,4) 

 
Ahol ezeket az igéket kaptuk, ott erényekből is húztunk. Ez a kettő jutott nekünk, részletezés 
nélkül: 

- Nagylelkűség (az erősség sarkalatos erényéhez tartozik) Ezt húzta Gábor. 
- Erősség, lelki erősség vagy bátorság (sarkalatos erény, amelyhez a nagylelkűség, a 

bőkezűség, a türelem, kitartás tartoznak) Ezt húzta Dóri. 
 
Most imáitokat elsősorban azért kérjük, hogy az Istenben való szilárd hit alakuljon ki 
bennünk, hogy a nehezebb napokon is – melyből mostanság kijut – kitartóan tudjunk élni, 
szeretni, szolgálni Istent és embertársainkat. 
 
Amen 



Krisztusban Kedves Testvérek! 
Hosszú hallgatás után ismét jelentkezünk. 
Tesszük ezt azért is, mert nagyon sokan érdeklődtök hogylétünk felől, és így – már bocsánat 
– de egyszerűbb válaszolni. 
Múlt héten csütörtökön megtörtént a második 4x500 ml-ből álló kemo infúzió beadása. 
Utána következett egy hányás, még aznap este, majd három nap hányinger, émelygés, 
fejfájás, 0-24 fekvés, rosszullétek így-úgy. Hála Istennek rengeteg segítséget kapunk, és még 
több felajánlást a segítés különböző formáira. Ezeket ezúton is hálásan köszönjük, és 
bocsánat, ha valakinek nem vesszük igénybe segítségét, de nem mindig jut eszünkbe minden 
lehetőség. 
Magunkról pár szóban annyit, hogy továbbra is eléggé le-föl járkálunk a hit útján. Amikor 
Dóri van mélyponton én segítem, amikor a kétségek engem gyötörnek Rá támaszkodhatok. 
Szükség is van erre az egyensúlyra, mert valószínűleg egyedül összeroppannánk. 
Rengeteget segít a szerdai előadás és ima alkalom, amire az utóbbi időben, ha csak tehetjük, 
elmegyünk. Itt mindig kapunk bátorító vagy elgondolkodtató igerészeket, és imát vagy 
tanítást. 
Az utóbbi két hétben azért nem írtunk, mert semmilyen lelkierőnk nem volt arra, hogy 
épkézláb gondolatokat vessünk papírra. Testileg és lelkileg is elfáradtunk, és rengeteg új 
érzéssel kellett megküzdenünk magunkban egyenként és ketten, és másokkal szemben is. 
A mai napig mindenesetre úgy kelünk föl, hogy ez valóban nem álom…aztán indul a hét, 
indul a nap. Azt azonban nem mondhatom, hogy minden úgy megy tovább, mint eddig. Rá 
kellett döbbennünk arra is, hogy „elmúlik minden, a földön s az égen, de nem múlik el a 
szeretet soha sem, nem múlik el a szeretet soha sem.” Felébredtünk az álomból és az eddigi 
életünkben összegyűjtött tárgyak kezdtek értéktelenebbé válni, de legalábbis remélhetőleg 
egyre inkább a nekik szánt helyet foglalják el. 
Gondolunk itt arra, hogy van egy szép házunk, ami sok törődést igényel, amin rengeteget dolgoztunk, és van is 
mit tenni vele. Van egy aránylag új (5 éves) autónk, amit nemrégen cseréltünk le. 
Csak sajnos ezek – és a többiek is – azt mondták, hogy bízzatok bennünk, mi fontosak 
vagyunk, és nélkülünk nem is vagytok biztonságban. Ragaszkodjatok hozzánk és mi támaszt 
adunk nektek. 
Tudjuk ezek talán nem nagy dolgok, amik nekünk vannak, hisz sokaknak van ennyi vagy 
még több, és megkockáztatjuk, akinek kevesebb van az sem feltétlenül szabad azoktól. Mi 
azonban most tapasztaljuk meg, hogy bár fontos mindez, de csak a maga súlyában, és 
értékében, és nagyon vigyázni kell, óvatosan bánni velük nehogy magukhoz láncoljanak. 
Élek e világban, de már nem én élek, hanem Krisztus él bennem. 
Talán ez az a gondolat, ami utat mutat arra, hogy hogyan kell bánni a világ dolgaival. 
Sokszor olyan távoli, ami pár héttel ezelőtt még fontos volt. 
Azt azért ne gondoljátok, hogy hű ezek már hol tartanak. Csak egyszerűen a gondolatainkat, 
vágyainkat írjuk le. Küzdünk az élettel, és a hittel. Vívjuk a magunk harcát, és tanuljuk ezt a 
harcot egyre inkább átengedni a Léleknek. Szeretnénk, ha bennünk is megvalósulhatna, hogy 
a „Lélek ott fúj, ahol akar”, illetve ahol engedik. 
Szép kis mélypontjaink vannak, amikben még az imádkozásra is elég nehéz néha rávenni 
magunkat, egymást. Ez az a pont, ahol csak tudatosan megy, és ez az a pont, ahol tenni, 
menni, hinni kell, hogy a Kísértő ne érjen célt. 
Tudjuk, hogy sokan imádkoztok értünk, mi pedig értetek imádkozunk, hogy 
megtapasztalhassátok Isten gyógyító minden rosszat elsöprő szeretetét, és engedjétek, hogy 
ez az Élet megérintsen benneteket. 
 
Testvéri szeretettel ölelve mindegyikőtöket 
 
Dóri (Dodó) és Gábor (Sün) 



Krisztusban Kedves Testvérek! 
 
Bevezető nélkül. 
 
Szituáció: 
Esti ima. 
Anna (7) – Papa, te, amikor úgy imádkozol, hogy „köszönöm, hogy meggyógyítod” a mamát, 
akkor azt hiszed, vagy úgy gondolod, hogy kérlek, gyógyítsd meg a mamát? 
Hát igen. Vannak kérdések, amin kénytelenek vagyunk elgondolkodni. Talán bagatel, de 
mégis igen komoly gondolatot feszegetett lányom, amikor feltette nekem ezt az igen egyszerű 
kérdést. 
Hiszem-e amit, vagy amiért imádkozom, de leginkább hiszek-e abban, akivel beszélgetek 
imádság címen. Ez lehet kérés, könyörgés, köszönet, hála, bánat, dicsőítés, áldás, imádás. 
Mindegy melyiket veszem. Mindegyiknél ott kell lennie ennek a kérdésnek, vagy talán nem is 
kell ott lennie, mert ha nincsen ott, akkor már valóság, és a válasz egyértelmű: hiszem, igen 
én hiszem. 
Minden keresztény azt hiszi, hogy hiszi, és csak a nehéz helyzetekben válik valósággá az 
Isten, és az Ő közelsége. Pedig itt van most és mindörökké. Változatlan, és Örök. Azt hiszem, 
kicsinyhitűek vagyunk, amikor azt gondoljuk, hogy imánk az égbe száll, és majd 
meghallgatásra talál. Az imánk abban a pillanatban meghallgatásra talál. Mi ha gyermekünk 
hozzánk szól, és elkalandoztunk, nem mindig tudjuk, hogy mi volt a gondolat eleje. Isten 
pedig ott áll zörget, és bebocsáttatást kér szüntelen, és szerető figyelemmel hallgat minket, sőt 
válaszol is. Na ez utóbbi, ami nehezebben hallható számunkra. Az elsővel már egészen jól 
boldogulunk. 
Sajnos elfelejtettem írni, de folyamatos imátok bizonyára velünk volt. Ugyanis pénteken 
(07.03.02.) volt a harmadik kezelés, aminek utórezgései e levél megírásakor még igencsak 
érzékelhetők. Az, hogy elfelejtettem írni egy újabb kérdést vetett fel. Ennyire megszoktuk 
már, hogy van ez a betegség, és minden velejárója, vagy ennyire természetes, hogy úgyis 
imádkoznak értünk, vagy túl sablonos ismét kérni. Pedig számunkra nagyon fontos kérni, 
hogy kaphassunk is, és amikor szükséges egy kérésre mi mozdulhassunk, és adhassunk. 
Így most bocsánatot kérek mindenkitől, aki számított a hírre, és csak így utólag kapta meg. 
Előzetes becslések szerint – másba már én se mennék bele – a 07.03.10-én esedékes kontroll 
és a 07.03.21-én megtörténő mammográfiai vizsgálat alapján dől el, hogy melyik úton 
folytatódik történetünk fizikai része. 
 
Szeretettel gondolva rátok, és mindegyikőtöket – különösen a küzdőket – imáinkban 
hordozva. 
Testvéri szeretettel 
 
Dóri és Gábor 



Krisztusban Kedves Testvérek! 
 
Ismét ebből az okból is gép elé ültem. 
Talán emlékeztek rá, bár már régen írtuk, de tegnap volt ultrahangos vizsgálatunk. Az 
emlőből majdnem teljesen eltűntek a daganatok, de a hónaljban maradtak, csak kisebbedtek. 
Ennek okán holnap (2007.03.23.) kapja meg Dóri a negyedik kezelést, ami után újabb kontroll 
következik. 
Egyre inkább megtanuljuk, hogy nem mindig rajtunk múlik, hogy mikor mit csinálunk 
bármennyire is szeretnénk irányítani az időnket, és a helyszíneket is. Úgy volt, hogy szerdán 
vizsgálat (ez stimmel), és vasárnap konzultáció. Viszont bent volt az onkológus, és így 
megbeszélték a teendőket. Ennek következtében a húsvétot Medjugorjéban tudjuk tölteni, 
aminek nem csak mi, hanem a gyerekek is nagyon örülnek. Tavalyi ott létünk óta 
rendszeresen emlegetik, és visszavágynak arra a szent helyre, ahol – ahogy egy barátom 
fogalmazott – a föld és az ég összeér. 
Azt se tudjuk, hogy a negyedik kezelés után hogyan tovább, de most már kezdjük belátni, 
hogy ami fontos azt időben megtudjuk. 
Ebben is meg lehet tanulni az Isten szavára, és útmutatására hallgatni, és észrevenni, hogy 
merre van ilyen kis dolgokban is az útja. Nagy dolgoknál tudjuk, és merjük kérni, de a kis 
dolgok elsikkadnak. Pedig ebből van a több, és ha ennél a nagyobb mennyiségnél figyelnénk 
inkább rá, akkor talán jobban, és könnyebben megértenénk. Itt arra is gondoltunk, hogy mi 
megszerveztünk egy utat Medjugorjéba, mert nem egy család megy, hanem hat, és mivel 
tavaly kezdtük el tervezni még csak sejtelmünk se volt a betegségünkről. Aztán kiderült, de a 
szervezést folytattuk, majd az is felsejlett, hogy lehet mi nem is tudunk kimenni. Ezt is Isten 
kezébe aduk, és tudtuk, hogy az fog történni, amit Ő elgondolt. A többiek nélkülünk is 
megfelelő helyen lettek volna. Persze mindezzel együtt nagyon örülünk, hogy így alakult. 
Ezt csak azért írtuk le, mert látni kell, hogy Isten mindig a legjobbat adja, vagy kínálja 
nekünk, csak tudni kell felismerni, és elfogadni. 
Szeretjük nagyon az Istent, és tudjuk, Ő sokkal jobban szeret minket. Beláttuk, hogy 
felfoghatatlan az Ő jósága, mert minket bűnösöket is tud használni művében. 
Ezt most csak a magam nevében (Sün). 
Tudjátok olyan jó lenne Istennél lenni, és elfeledni mindazt a gondot, terhet ami itt van. A 
mennyország az igazi hazánk, és abban a békében lesz a legjobb mindegyikünknek. Dóri 
sokszor bosszankodik, hogy „hülyeségeket” beszélek, pedig tényleg így van, és ezt ő is tudja, 
csak ő jobban szeret élni. Az Életnél a legjobb élni. Természetesen itt van feladat, és ezt kell 
tenni, és szeretni a feleségem, a gyerekeket, a szüleimet, testvéreimet, barátaimat, hirdetni az 
örömhírt, mint minden keresztény, és egyre inkább krisztusivá válni, de mindenütt jó, de 
legjobb otthon. Márpedig a mi hazánk Nála van. 
 
Amen 



Krisztusban Kedves Testvérek! 
 
Nagyon régen írtunk, most viszont újra megtesszük. 
Sok minden történt velünk. Hullámok erre, arra, fel-le, de itt vagyunk. 
Túl vagyunk hat kezelésen, és jelenlegi tudásunk szerint nem lesz több. 2007-05-21-én 
vonulunk be az egyik még üzemelő egészségügyi intézménybe, kb. 1 hétre. 
Azért is írjuk, hogy jelenlegi tudásunk, mert sok dolog mellett azt is megtanultuk, hogy mi 
eltervezhetünk mindent, de a végső szó rajtunk kívül áll. 
 
Tervezgettünk ide-oda utazni, elmenni barátokhoz, rokonokhoz, és van ami sikerült van ami 
nem. Nem panaszképpen mondjuk, hanem mint tények. Ember tervez, Isten végez – szoktuk 
mondani. Nekünk azonban ez a valóság, amit talán mindenkinek érdemes megszívlelni. 
Nagyon jó volt tervezgetni, és megtanultunk elfogadni Isten döntését minden helyzetünkben. 
Nem könnyű. De vajon melyik gyerek tanul könnyen, gond nélkül. 
 
Mindezekkel együtt eljutott az egész család Szegedre, Medugorjéba, és voltunk kettesben, 
Debrecenben. Azt hiszem, ennél gazdagabb időszak nem is lehetett volna. Tele lelki 
élménnyel, megerősödve a család egységében, közös élményekkel gazdagítva egymást. 
Szeretnénk megjegyezni, hogy az utazások sűrűsége is némileg összefügg helyzetünkkel, mert 
bár korában is el-elmentünk, de ennyire nem volt jellemző. Talán ez is értékrend kérdés.? 
 
A gyerekek továbbra is hihetetlen nagy hitről tesznek tanúbizonyságot. Anna megjegyezte, 
hogy „Mama mire visszamegyünk (Meduból), addigra az orvosok nem fognak találni 
sejteket.” Ez majdnem így is lett. A hónaljból teljesen eltűntek és a mellben is visszahúzódtak, 
és csak egy kisebb maradt, de az is összébb ment. 
 
A mai napig nagy szeretettel, és hittel vesznek minket körül, ami mindennapi kenyerünk 
részét képezi. Nélkülük nem tudjuk, mit tennénk, ahogy azt sem tudjuk a sok segítő kéz 
nélkül hova lennénk. Ezúton is megköszönjük fizikai-lelki segítségeteket. 
 
„Higgyetek az Úrban.” 
Ez mostani szakaszunk mottója. Nehéz néha felemelt fejjel rátekinteni a megfeszítettre, és 
látni, hogy Ő szenvedett értünk, mi pedig küszködünk, nyafogunk, pedig lehetne sokkal 
rosszabb is (komolyan). 
Mégis újra és újra megtanuljuk, hogy vissza kell térni Hozzá, mert különben görcsös 
erőlködés az egész hit dolog, különösen a szenvedés veszíti el Nélküle értelmét. 
 
Most pedig idézünk egy szerzetes barátunk leveléből: 
 
„…A változás már jócskán folyamatban van. Látod-e? Azt írod, hogy amit éltél, tovább már 
nem élhetsz. Az igazi kaland itt kezdődik Jézussal, a Szentlélekkel, Máriával. „Magamtól erre 
voltam képes, és látom, hogy ez nem elég” (írta Dóri) Ha igazán elfogadod a szegénységnek 
ezt a kegyelmét, ami a szívedbe, és betegségeddel testedbe is íródik egészen hasonlóvá leszel 
Jézushoz. Jézusnak, az Isten Fiának, a világ Teremtőjének semmi se volt a sajátja. Nincs 
semmilye csak az, amit Atyjától kap. Dodó, áldott a nap, amikor rádöbbenünk, hogy nem 
vagyunk urai saját életünknek, hogy életünk valóban Atyánk ingyenes ajándéka, amit se 
kiérdemelni, se magunktól magunknak megőrizni nem tudunk. Még áldottabb, ezerszer áldott 
az a nap, amikor ezt elfogadjuk, amikor igent mondunk erre a teljes függésre. Akkor teljes 
biztonsággal megízleljük a hitben, hogy sem élet, se halál, sem eljövendő, semmi el nem 
szakíthat Isten szeretetétől, ami Krisztusban van…. Való igaz, hogy Mária sokat segíthet 



ebben a ráhagyatkozásban. Hiszen ezt élte ő is. Názárettől a Golgotáig, a feltámadásig, 
mennybevételéig, folyamatosan igent mondott olyan dolgokra, amiket nem látott előre, amiket 
nem tudott megérteni……Ha tudnád, mennyire édesanyább ő még a legédesebb anyánál is. 
Ha egyszer rábízod életedet, valóban mindenről gondoskodik – bár nem egészen úgy, ahogy 
elképzelted. Tudod ő szeplőtlen, mi pedig szeplősek vagyunk. Ha mindenről ugyanazt 
gondolná, mint mi, mi értelme volna kérdést feltenni számára?!” 
 
„Eljön a nap, aminek nem lesz többé alkonya. 
A nap, mely aranyba öltözteti az életszerző keresztet. 
Eljön a  nap, midőn Isten letöröl minden könnyet, 
A nap, melyen az élet túléli a halált a szeretet által, az áldozat árán. 
MaranaTha! Jöjj el Urunk Jézus” 
(Monastére de Notre-Dame de Maranatha Izrael. Féres de Betlehem) 
 
Így levelünk végén pedig kérjük imáitokat, és gondolataitokat, amiket Isten szívetekbe ad 
velünk kapcsolatban küldjétek el. 
Kérjük, hogy ha tudtok, böjtöljetek értünk, mert nem lesz könnyű az előttünk álló idő. 
Tudjuk ez önző dolog, így magunkért ennyi mindent kérni, de erőszakosoké a mennyek 
országa. 
A kórházi tartózkodás alatt, és utána egy darabig – kb. három hét - a két nagy az én (Gábor) 
szüleimnél lesznek. A két kicsi egy hétig Dóri szüleinél. Utána még nem tudjuk, hogyan 
merre, de hisszük ez is megoldódik. 
 
Ahogy írom ezeket a sorokat, eszembe jut mennyire szép mindez, és mennyire nem akartam 
írni, mert tudom, hogy nekem mennyi feladatom van mindig egy ilyen levélírással. Arra 
gondolok, hogy amit leírok, és megélünk, azt kötelességem napról-napra megtenni, és ez nem 
könnyű. Sok a botladozás, és nagy a hit. Talán jó ez így. 
 
Szeretettel ölelve Mindegyikteket 
 
Dodó (Dóri), Sün (Gábor) 
 
Ui.: e levél megírásában is testvérek biztatása, és kérdések segítettek. 



Krisztusban Kedves Közösségi Testvérek! 
 
Most csak hozzátok fordulunk, mert úgy gondoljuk, ezt még nem visszük a nyilvánosság 
elé. (Rajtatok kívül igen kevesen tudják.) 
Miután múlt hét csütörtökén nem jó híreket kaptunk, majd szombaton, és hétfőn sem, így 
eléggé megpróbáltattunk, és megpróbáltatunk. 
Nehéz jó szívvel Istenre gondolni. Most ez leginkább az eszünkkel megy, ha megy. 
Megpróbáltatást élünk hitünkben minden nap. 
Azt gondoljuk, hogy ez tényleg nem megy egyedül. 
Tudjuk, hogy imádkoztok értünk, most mégis arra kérünk titeket, imáitok leginkább a hit 
biztonságáért történjenek, a testi és lelki gyógyulással együtt. 
 
Nagyon sok szeretettel gondolva rátok. 
 
Dodó és Sün 



Krisztusban Kedves Testvérek! 
 
Most rövidek leszünk. 
 
2007-09-06-án indul Dórinak 25 db sugárkezelés a Kék golyó u-i onkológián. Ez azt jelenti, 
hogy minden hétköznap be fog járni autóval és vonattal vegyesen. A továbbiakat még 
„jótékony homály” fedi. 
 
Eléggé (nagyon-baromira) nehéz lelki küzdelemben vagyunk. Amennyiben tudtok, és hisztek 
benne, úgy imádkozzatok ezért is. 
 
Sok szeretettel, és köszönettel 
 
Dodó & Sün 



Krisztusban Kedves Testvérek! 
 
Régen írtunk, de most újra megtesszük. 
Az eltelt időben még két (7.,8.) kemót kapott Dóri, melyek az előző két turnusnak keverékei 
voltak, így a mellékhatásaik is a kettő között helyezhetők el. 
Ezen a héten, 2007-09-06-án indul 25 db sugárkezelés, ami azt jelenti, hogy minden nap – 
kivéve hétvégén – be kell járni a Kék golyó u-i onkológiára. 
Sok hullámvölgyön és hegyen vagyunk túl. Az előbbiből több jutott, mint az utóbbiból, sajnos 
most ez van. 
 
Köszönjük az érdeklődéseket, és az imákat. 
Reméljük Valaki egyszer meghálálja nektek. 
 
Szeretettel 
 
Dodó & Sün 



Kedves Testvérek! 
  
Alább olvashattok egy összefoglalót rólunk, így sokminden után. 
Egy-két tény: tegnap járt le a 23 sugárkezelés, de mivel "jól " viselte, így grátisz még nyolcat kap. 
Tehát most úgy tünik ez a kezelés okt. 20-án vagy okt.24-én fejeződik be. 
Az utánát még nem tudjuk. 
  
Olvassátok szeretettel. 
Ölelve mindenkit 
Dodó és Sün 
  

Krisztusban Kedves Testvérek! 

Szeretnénk veletek megosztani egy-két gondolatot utóbbi kb. egy évünkről. 

A könnyebbség, és a pontosság kedvéért segítségül vesszük a Szentírást. Elsősorban a Zsidó 
levél 12. fejezetének 1-től 13-ig tartó verseit. 

Itt szeretném megjegyezni (Sün), hogy hónapok óta nem olvastam az Írást, és küzdöttem az 
Istennel. Megemlítem (Dodó), hogy bár olvastam sokat az Írást, én is küzdöttem Vele. 

Biztosak vagyunk abban, hogy ez a küzdelem még korántsem ért véget. 

„Azért mi is, akiket a tanúknak ilyen nagy felhője vesz körül, tegyünk le minden terhet és a 
minket környező bűnt, kitartással fussuk végig az előttünk álló küzdőpályát.” 

Amikor megtudtuk, hogy Dóri rákos, akkor egy igen nagy bumm volt ez számunkra. Ezt egy 
elég kitartó hittel teli imádságos időszak követte, amikor is megszülettek az „Isten és mi” 
gondolatok. Majd amikor a műtét utáni szövettan eredménye nem olyan lett, mint amilyet 
reméltünk, akkor jött a nagy puff. 

Pofára esés az Isten kegyelmével, szeretetével, terveivel kapcsolatban. A talán ilyenkor ismert 
kérdések sokasága: miért pont …. most, velem, velünk, itt stb. 

Most talán egy kicsit közelebb kerültünk a válaszokhoz – bár ezt nem először éljük át 
életünkben, és lehet nem is utoljára. 

Sokan sokszor gyerekek, és felnőttek imádkoztak, és imádkoznak értünk – „nagy felhője vesz 
körül” – és mégis az Isten személyesen minket akar egyenként magának, és le kell tennünk 
minden terhet. Nem csak úgy valahova, hanem az Ő kezébe. Ugye hisszük, hogy Ő él, és 
szeret, akkor csak nála van jó helyen. Imádkozhatnak értünk rengetegen, ha mi nem Isten és a 
mi viszonyában, hanem a többiektől várjuk a megoldást, esélytelen. Itt nem a közbenjáró 
imának a lebecsüléséről van szó. 

A mondat második fele túl sok magyarázatra nem szorul, de azért két szót. Tudjuk mi az a 
kitartás? Egy életen át, igazítani magunkat Krisztushoz, a küzdőpályán, ami talán egyre 
veszélyesebb. Krisztusivá válni nem olyan egyszerű. 

A keresztények sokat tudnak elmélkedni a szenvedésről, a szeretetről, az élet nagy 
kérdéseiről, de MEGÉLNI….. Ugye milyen nehéz. Valóban nehéz. 



Talán láttátok a Passio filmet. Az első jelenet a getszemáni. Vajon mennyi időt töltött ott 
Jézus szenvedve, vérrel verejtékezve, - ezt nem is tudjuk elképzelni, milyen szenvedés ahol 
vérrel izzadunk - míg eljutott ahhoz a mondathoz, hogy „Atyám legyen meg a Te akaratod”? 

Hát mi most tanuljuk ezt kimondani. Lassacskán számolva azzal, hogy nem tudjuk, mit hoz a 
holnap, de azt tudjuk, hogy ma mit kaptunk Istentől közvetlenül, és egymáson keresztül, és 
miért kell bocsánatot kérni a mostban, és a múltban Istentől, és egymástól. 

„Tekintsünk fel a hit szerzőjére és bevégzőjére, Jézusra, aki az előtte lévő öröm helyett 
keresztet szenvedett, nem törődve a gyalázattal; és Isten trónjának jobbján ül. Gondoljatok 
tehát őrá, a ki a bűnösök részéről maga ellen ilyen nagy ellentmondást szenvedett el, - hogy el 
ne lankadjatok, és lelketekben ne csüggedjetek.” 

Pont ez a csüggedés, ami erőt vett rajtunk, és nem állítjuk, hogy nem folytatódik, vagy 
próbálkozik újra, de az előző idézet megmutatja a tennivalót. Tekintsük Rá. Ugye milyen 
egyszerűen hangzik. Csak nem ilyen magától értetődő a mindennapokban megélni ezt, amikor 
ráébredünk, hogy nem álom, amit átélünk, hogy az emlékek, és jövőképek szellemi tévútra 
vezetnek, és gyarlóságunk megkérdőjelezi Isten létét. Amikor meglegyint a halál szele a 
szeretett emberben vagy önmagamban, és még csak a szele. 

Kicsit hasonlít, és talán ez történt most, és történik hasonló helyzetekben, mint a klasszikus 
homokban a lábnyomok példázatban.  

Egy ember visszatekintve élete útján általában két pár lábnyomot lát a homokban, de időnként 
csak egyet. Kérdezi Istent, hogy Uram, a két lábnyomot értem, Te és én, de hol voltál, amikor 
csak egy lábnyomot látok. Akkor az ölemben hordoztalak. 

Ezt nem szoktuk érezni, és ekkor kezdünk el küzdeni az Istennel. 

(Sün) Nem tagadom, én kiabálni szoktam vele, és megkérni, hogy hagyjon békén, mert ez így 
nem jó, ahogy akkor kitalálta. Engem ne hagyjon bizonytalanságban, és szeressen, úgy hogy 
ne érjen semmilyen bántódás. Ezt szerintem bátran lehet vállalnom, és mindenkinek vállalnia, 
mert így nem bújunk az álszentség, és szenvedni kell a kereszténynek gondolatok mögé. 

Előbb utóbb válasz jön. Nekem ez most három hónapig tartott, de volt már, hogy egy 
döntésemet másfél év ilyen küzdelem előzte meg. 

Tudjátok, lassan megbarátkozunk a halál gondolatával is. Bár valószínűleg még odébb van, de 
soha nem tudhatjuk, hogy este még találkozunk-e. De ezt senki nem tudja. „Nem tudjátok sem 
a napot, sem az órát.” Talán érdemes megfontolni, hogy – például – úgy veszekedni, hogy ezt 
most még megtehetem, de nem tudhatod meddig, és akkor kivel fogsz veszekedni, lesz-e időd 
bocsánatot kérni, és szerettél-e igazán. Most még tudsz szeretni, és megmondani a valakinek, 
várnak otthon, és várhatsz otthon. Utána nem. 

Tudom furcsa, de a betegségben is van ajándék. Csak megerősíteni tudjuk, hogy 
átértékelődnek a dolgok. Itt nem csak az anyagi dolgokra gondolunk, bár nagyon fontos a 
tőlük való szabadság megélése, hanem a szeretett személy (ek)- től való valódi szabadság, ami 
nem csak azt jelenti, hogy én szabad vagyok tőle, hanem azt is, hogy megengedem, hogy 
szabad legyen tőlem. 



Hiszen tetszik vagy nem, de Isten az első helyet kéri magának, és akkor is, ha ezt nem mindig 
látjuk be. 

Kicsit gondoljatok bele. Haldoklik, vagy tudod, hogy nemsokára haldokolni fog a férjed, vagy 
feleséged. El tudod őt engedni, hogy békében a mennyei hazába költözzön, vagy ragaszkodsz 
hozzá annyira, hogy önmagad miatt megfosztanád attól, hogy hazamenjen. Ugyanígy a 
haldoklónak is rá kell tudnia bízni Istenre az itt maradókat, mert nem lehetnek jobb kezekben, 
mint Nála. 

Hát nem egyszerű ez a pálya, amit meg kell futnunk. 

Azt hiszem, ezt is folyamatosan tanuljuk, és ezt már nem először állapítjuk meg. Újra és újra 
valami mást, valami újat mutat az Isten átvezetve homályon, betegségen, szomorúságon, 
reményen, és minden emberi szóba sem fogható érzelmen, és élményen. Mindez azonban csak 
egy célt szolgál: az üdvösséget. 

Ugyan ehhez nem muszáj ilyen helyzetbe kerülni, de itt meg lehet élni a házassági 
fogadalmat. El nem hagylak semmiféle bajban …. holtomiglan, holtodiglan. 

Férfiak szeressétek feleségeteket, és soha el ne menjetek mellőlük, mert támaszuk vagyunk. 
Feleségek szeressétek férjeteket, mert ti teljesítitek ki őket. 

Ne feledjétek ez a világ árnyékvilág, és ezen a földön minden káprázat. Igazi hazánk a 
mennyben van, ahol szemtől szembe láthatjuk Istent. Ragaszkodjunk Hozzá. 

Tudjátok, mindezt azután írjuk, miután hol együtt, hol külön-külön, hol másokkal együtt 
sírtunk, imádkoztunk, küzdöttünk, biztatásokat hallgattunk, és átéltük, hogy Isten nem ad 
egyenes, direkt választ, hanem hallgat. Vagy válaszolt, de nem mindenre, és nem úgy, ahogy 
mi szerettük volna. A szentírás is a halálról, betegségről, temetésről, sírásról beszélt. 
Egyszerűen mindig ott nyílt ki. Semmi vigasztalás nem sugárzott belőle. 

Aztán rájöttünk, vagy inkább rávezetett az Isten sok beszélgetésen, és közbenjáráson 
keresztül, hogy másként kell megközelíteni a dolgot. 

Mert ahogy mi neveljük gyermekeinket az sem mindig megfelelő a gyerek szemszögéből, és 
csak később látja be, hogy úgy volt jó, úgy mennyei Atyánk a tökéletesen apaként, mindent a 
mi javunkra irányítva tesz, vagy enged meg. 

„Mert még nem álltatok ellen a vérontásig a bűn elleni harcban, és elfelejtettétek a 
vigasztalást, amely nektek, mint fiaknak szól: „Fiam ne vesd meg az Úr fenyítését, és ne 
csüggedj el ha büntet, mert akit szeret az Úr, azt megfenyíti, és megostoroz minden gyermeket, 
akit magához fogad.” A fegyelemért szenvedünk. Mint fiakkal úgy bánik veletek Isten, s melyik 
fiú az, akit apja nem fenyít meg?” 

Számunkra nagyon fontos, hogy ez az idézet nem azt támasztja alá, - mint amit eddig, ha 
akartunk volna, se tagadhattunk volna le, hiszen úgy gondoltuk, hogy most Isten azért 
mégiscsak büntet – hanem azt, hogy gyermekei vagyunk Istennek, Krisztusnak pedig 
testvérei. Mi is neveljük gyermekeinket, és sokszor nem úgy, ahogy nekik tetszik, de a 
javukra fog válni. Így – csak sokkal finomabban, és nagyobb cél érdekében – Isten is 
megenged, leszid, figyelmeztet, de mindezt nem azért, mert Őt zavarja – mint a mi 



nevelésünkben oly sokszor – hanem azért mert tudja, hogy az üdvösségünk szempontjából mi 
a legmegfelelőbb eszköz. 

Megkaptuk azt is idézetként, hogy „aki jobban szereti apját-anyját, testvéreit, házastársát, mit 
engem az nem méltó hozzám”. Persze ezt tudjuk jól értelmezni, de ebben a helyzetben csak 
egy válasz volt lehetséges: „Tudod mit Uram, akkor én őt jobban szeretem, és hagyjuk 
egymást békén.” Remélem, ezt tudjátok jól érteni. Csak érzékeltetni szerettük volna a 
keserűség, és kilátástalanság lelki állapotának egy szeletét. 

Megtapasztalhattuk ebben az időszakban, hogy sokkal inkább közelebb kerültünk egymáshoz, 
a szeretetünk elmélyült, ahogy az istenkapcsolatunk is, de egyelőre, még nagyon 
ragaszkodunk egymáshoz. 

Azt talán nem mondhatom, hogy várjuk, de sejtjük, hogy eljön az-az időszak, amikor már 
nem ilyen módon ragaszkodunk egymáshoz, hanem valóban az Istenben élve szabadon 
szerethetjük egymást. 

Most nagyjából az a helyzet, hogy folyamatban van Isten akaratának elfogadása, és 
integrálása az éltünkbe. Tisztában vagyunk azzal, hogy ez most békésebb, mint az elmúlt pár 
hónapban, de tudjuk azt is, hogy kemény lesz nagyon kemény. Ahogy Jézus vérrel 
verejtékezett, úgy ha hozzá akarunk hasonulni, mint krisztusiak, nekünk sincsen más utunk. 
Ez pedig nem a happy kereszténység útja, de annál boldogabb, és biztonságosabb. 

Kívánjuk mindegyikteknek, hogy engedjétek magatokat Isten Szentlelkétől vezérelni, hogy 
megérthessetek minden történést, de ha nem is értitek meg, legalább elfogadhassátok az Ő 
békéjében. Kívánjuk, hogy minden helyzetben az őszinteség, és hűség fegyvere legyen 
kezetekben, mert ezek visznek előre, és mozdítanak el a holtpontról. Legyen teljes a hit 
ajándéka életetekben, amit egymásnak, családotoknak, és mindenkinek átadhattok. 

Az Úr áldása szálljon le rátok, és maradjon bennetek. 

Krisztusban Testvéreitek 

Dodó és Sün 

Amen 

 



Isten és mi IX. 
Krisztusban Kedves Testvérek! 
Az utóbbi egy-két hétben megéltük azt, amit valószínűleg már sokan, hogy mennyivel 
könnyebb a nehézségekről, és a nehézségek közötti vágyakozással teli időről, élményekről 
írni, mint az örömökről. 
Talán azért is van ez így, mert nehezebb hitelesen a jelenről írni, - a jövőben lévő 
beláthatatlanságot úgy szavakba foglalni, hogy a bizonytalanság mindig ott lebeg, bár a hit 
erőt ad bízni, - mint az adott valóságos helyzetet, érzéseket, konkrét történéseket 
megfogalmazni. 
Egy szó, mint száz, sok levelet írtunk az Isten és mi relációban. 
Pár hete az összes elvégzett vizsgálat negatív eredményt mutatott, így fellélegeztünk (egy 
időre). 
Viszont két hónappal korábban is már lelkileg felfelé ívelő pályát vett életünk, miután sok 
rokon, barát, ismerős után az Isten küldött egy olyan nőt, aki felemelt minket a jelenből, a 
jövőbe. 
Rengeteg imát, biztatást, levelet kaptunk, és csodálatos, hogy amiken keresztül mentünk, 
mennyire klassz dolgokat alakított bennünk. Mégis szükség volt erre a találkozásra, hogy egy 
kicsit más szempontokat kapjunk, vagy tőle jobban meghallottuk, amit már ezren mondtak. 
Elkezdtünk a jövőbe nézni, a ködös előttünk álló időbe, és megpróbáltunk nem csak előre 
nézni az úton, hanem túl látni az úton, a célt nézve haladni, gondolkodni, érezni. 
És ekkor megnyílt az ég, pontosabban lehullt a hályog a szemünkről, és megláttuk azt, hogy 
minden úgy történik, ahogy Isten elgondolta, és Ő „látta, hogy jó”. 
Mindezt nem azért, hogy keresztény pacsmaggal megnyugtassuk magunkat, és beletörődjünk 
úgymond a „sorsunkba”, hanem valóban megélve azt, hogy nekünk szerinte jó lennünk. 
Kezdtük, és talán folytatjuk elfelejteni magunkat, bár gyarlók vagyunk, és ebben nagy 
segítségre szorulunk. Azonban látjuk azt is, hogy mennyi embernek tudtunk örömet okozni 
azzal, hogy felfedtük életünk kisebb-nagyobb titkait, és ez az őszinteség gyógyított másokat 
is. 
Kedves Testvérek! Az Isten, gyógyító Isten. A szívek, és vesék vizsgálója, a lelkek, életünk 
ápolója, vezére, otthona. Igen lehet gondok között örömben élni, sőt éltetni. 
Talán ti is gondolkodtatok már azon, hogy milyen egyszerű volt Péternek azt mondania: 
„Aranyam, ezüstöm nincsen, de amim van, neked adom. A Názáreti Jézus nevében mondom: 
kelj fel, és járj.” 
Hozzáteszem, hogy Jézus azt mondta a hívőket ezek a csodák fogják kísérni. (Olvassátok el) 
Akkor miért nem kísérik ezek a jelek a mi életünket? 
Nem vagyunk elég bátrak, és átadottak Istennek. A szívünk, és életünk még mindig a miénk, 
de higgyétek el, mindez csak egy fuvallat. Mindezt megéltük közösen, és azóta nekem, (Sün, 
Gábor) volt egy másik élményem. Egy 27 éves kollégám a szemem láttára halt meg 
szívinfarktusban. Tehetetlen voltam, és értetlen. Azóta se tudok igazán napirendre térni a halál 
gondolatától. 
Mindaz amit átéltünk, és ez utóbbi élmény arra hívta fel figyelmünket, hogy az életünk nem 
más mint egy fuvallat. Mint a gyertyafény kialszik. Mivel valóban így van, szerintünk annál 
nagyobb a felelősségünk, hogy amíg itt vagyunk, és küldetésünk van hirdetni az 
Evangéliumot, „akár alkalmas, akár nem”, tegyük ezt boldogan, és hittel, és akkor a kövek 
kenyérré válnak. 
Kívánjuk mindegyikőtöknek, hogy szülessen meg bennetek az életadó Jézus. 
Nyissa meg szemeteket, és szíveteket az Ő látására, és fületeket az Ő hallására, hogy soha 
semmilyen körülmények között ne feledjétek őt. 
Örömben, bánatban, könnyű, és nehéz helyzetekben egyaránt magasztaljuk az Istent mert Ő 
végtelen jóságos, és felfogni sem tudjuk, hogy tervében hol vagyunk. 



Legyen áldott az Ő neve, most és mindörökké. Amen 
 


